
 

27. oktober 2022  

I henhold til § 37 i Inatsiartuts forreningsorden fremsender hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvor mange midler er ubrugte i bevillingerne til Majoriaq for 

2018, 2019, 2020 og 2021? 

2. Hvis der er ubrugte midler, hvad er grunden til det? 

3. Naalakkersuisut har for nylig svaret, at de ikke vil udvikle 

Majoriaq i Qasigiannguit. Hvor mange midler kan bruges til at 

undersøge fordele og ulemper ved udvinding af denne, således 

den kan bruges til personlig udvikling for unge fra hele landet, 

der ikke er i arbejde eller uddannelse. 

a. Eller er der mulighed for at undersøge dette med de 

eksisterende ressourcer i Departementet? 

4. Hvilke mål kan der sættes for at udvide Majoriaq i Qasigiannguit? 

  (Medlem af Inatsisartut Kristian Jeremiassen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Der er mange unge, der har behov for at komme videre i livet, og ikke alle har 

mulighed for at tage en uddannelse og de har behov for at blive hjulpet til at 

komme videre i livet. For at give disse unge mulighed til at komme videre i livet 

og til at komme i arbejde, kan de fysiske rammer i Majoriaq i Qasigiannguit 

udnyttes. 



 

De unge skal have mulighed for personlig udvikling og for at tage en uddannelse, 

specielt unge, der ikke er i arbejde og ikke er under uddannelse. Jeg mener der 

er muligheder ved at udvikle Majoriaq i Qasigiannguit.  

Til mit spørgsmål om dette sidste gang, svarede Naalakkersuisut, at der ikke er 

planer om at udvide Majoriaq i Qasigiannguit. Dette er ærgerligt, da man 

allerede har fysiske rammer, der kan bruges til formålet. Derfor spørger jeg 

Naalakkersuisut, hvilke planer Naalakkersuisut har for, unge med behov for 

personlig udvikling kan gå i skole i Majoriaq i Qasigiannguit. 

Jeg håber mine spørgsmål bliver besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 

 


